
    
   Sida 1 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2021-05-25 

Plats och tid Digitalt möte. Ordförande, vice ordförande, kommunsekreterare och 
kommunchef sitter fysiskt i kommunhusets sessionssal. Tisdag 25 maj 
2021 klockan 08.00–14.50, avbrott för lunch klockan 12.00-13.00 

  
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Pia Sjöberg (s) 
 Ingemar Johansson (c) 
 Katarina Lövgren (s) 
 
Tjänstgörande ersättare Inger Stenlund (v), tjänstgör för Kjellan Grundström (v) 
 
Övriga deltagare Christer Normark, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Marie Strinnholm, HR-chef, §§ 60, 65 
 Camilla Dalesten, ekonomichef, § 61 
 Mari-Anne Englund, It-chef, §§ 62-63 
 Erika Hjukström, tf fritids-och kulturchef, § 64 
 Petra Grundström, simhallen, § 64 
 Simon Sundström, teknisk chef, §§ 65-74 
  
Utses att justera Pia Sjöberg (s) 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 57–76 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande .............................................................................. 
  Kjell Öjeryd 
 
 Justerande .............................................................................. 
  Pia Sjöberg 
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
Sammanträdesdatum 2021-05-25 Paragraf  57–76 

Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Sara Grundström 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 2 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 57    
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Dagens ärendelista fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Information ordförande och kommunchef  
5 Meddelanden  
6 Personalärenden 2021 2021/58 
7 Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 2021/314 
8 Storprojekt - Bredband till fler 2015/22 
9 Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 2016/82 
10 Säkerhetspolicy Sorsele Simhall 2021/277 
11 Budgetuppföljning allmänna och tekniska verksamheter 
 - 2021 2021/127 
12 Medborgarförslag - Säkerhetsåtgärder med bland 
 annat permanent farthinder på Jägargatan 2020/349 
13 Regler, uthyrning och priser för torgplatser 2021/315 
14 Renhållningstaxa 2021-07-01 2021/312 
15 VA-taxa från 2021-07-01 2021/313 
16 Försäljning av mark, del av kommunens fastighet 
 Ammarnäs 2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors 
 samfällighetsförening 2021/285 
17 Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 2021/283 
18 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 
 2:101 i syfte att förstora befintlig tomt, Ammarnäs  
 2:152 2020/469 
19 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i 
 syfte att bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 2020/470 
20 Försäljning mark del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 (Ammarnäs 2:149) 2020/468 
21 Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 2021/269 
22 Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 2021/83 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 3 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 58    
 
Informationer 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
- Mål – tydligare styrning av vårt koncernarbete: Fortsatt arbete med 
resultatfördelningsmodellen, mål och resultatstyrning och därtill kopplad 
aktivitetsplanering, implementering av ett tydligare tillitsbaserat ledarskap och 
med ett aktivt medarbetarskap samt fortsatt framtagande av strategier och 
handlingsplaner för vår koncern. 
- Mål – Ökat medborgarinflytande: Fortsatt arbete med medborgarmöten 
och upprätthålla den goda dialogen. Arbeta fram kommunikativa strategier för 
ett funktionellt omhändertagande av våra medborgarundersökningar. Prova 
digitala lösningar i medborgardialoger. Arbeta fram en webbsänd podsändning 
där både förvaltningen och politiken kommer till tals och kan verka för en 
100 % transparens. 
- Mål - Attraktiv arbetsplats och samarbetspartner: Verka för att vår 
värdegrund fortsättningsvis är säkrad i handling. Fortsätta arbeta för att ett 
modernt ledarskap med tillit och dialog som ledord. Fortsätta arbeta med SAM 
årshjul där både den enskilde medarbetaren, men även gruppens behov 
omhändertas. Här blir regelbundenheten väsentlig. Fortsätta arbeta fram 
uppdaterade verktyg såsom tex medarbetardialog. Fortsatt plattformsbyggande 
i samverkan med andra aktörer i kommunen. 
- Kommunchefens topp 5: 
1. Fortsatt arbete med ledning och styrning. Behov av utbildningsinsats. 
2. Fortsatt strukturerat arbete med SAM:s årshjul HR uppdrag. 
3. Fortsatt arbete med införande av aktivitetsplanering som ett led i mål och 

resultatstyrning för koncernen. 
4. Samordning och koordinering av Utveckling Sorsele med fem tydliga 

ansvarsområden inflyttning, koncernutveckling, näringsliv/kultur fritid, 
strategisk kommunikation och intern och extern kompetensutveckling och 
chefsrekrytering. 

5. Förstärkt ledningsstöd, prio inom verksamhetsområde omsorg, 
prioriteringsunderlag till politiken. 

-  Status på Sorsele kommun: Aktuell Hållbarhets rankning från plats 290 
till plats 51 gör oss till årets raketkommun. Årets UF kommun i Sorsele. 
Uttagen till Jämställdhets panel nationellt 16 juni. Befolkningsstatistiken 
första kvartalet pekar på en trendavvikelse. 

 
Ordförande informerar bland annat om; 
- Mötesplats Lycksele var digitalt i år och det fungerar inte lika bra om 

fysiska möten. Vi fick pris om bästa kommun för ung företagsamhet.  
      Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 4 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 58, forts. 
 
 Resonemang fördes även strandskydd utifrån det lagförslag som kommer.  
- Samrådsmöte Lapplassen. Mark- och miljödomstolen beslöt att samråd för 

detaljplanen inte skett enligt gällande lagstiftning. Den görs nu om och ett 
samråd har varit. Vi har stöd och hjälp av Metria i detta ärende.  

- Håller på med en förhandling om nytt avtal för att få med den sista batchen i 
Blaiken. Ambitionen är att få till ett nytt avtal inom kort. 

- Budgetberedning har haft två möten. Målsättningen var att besluta om 
rambudget senaste i juni, men där är nu förslaget att flytta fram beslutet till i 
september. Mycket tid har gått åt att få in internhyrorna med fördelning i 
budgetprocessen. Ekonomikontoret har otroligt mycket att göra och kämpar 
på fantastiskt bra. De gör ett mycket gott arbete. Vi måste få fram ett 
årshjul. 

- Servicebox. Där har näringslivsansvarig ett uppdrag att tillsammans med 
Loomis hitta en lösning inom kort. 

______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 5 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 59    
 
Meddelanden 
 
Allmänna utskottets beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
 
1. Länsstyrelsen Västerbotten - Utvärderingsrapport regional samverkan i 

hanteringen av Covid 19 i Västerbottens län, dnr 2021/1-180. 
 

2. Telia Company - Telia moderniserar nätet i er kommun, handlingsid: 
2021.2175. 

 
3. Svensk-Ukrainsk Handelskammare i Skandinavien – Förfrågan om ”Land 

in Sorsele”, handlingsid: 2021.2722. 
 

4. Ammarnäs Livs & Fix AB - Servicepunktsstrategi med uppdragsavtal, dnr 
2021/122-059. 
 

5. Wedo systems AB, Gargnäs - Servicepunktsstrategi med uppdragsavtal, dnr 
2021/122-059. 
 

6. Regeringskansliet - Ett Sverige som håller ihop. Regeringens insatser för 
minskad segregation och goda livschanser för alla, handlingsid: 2021.3012. 
 

7. Region Västerbotten - Remiss Valkretsindelning för val till 
regionfullmäktige, dnr 2021/308-111. 
 

8. Region Västerbotten – Handlingsplan SAMÅKOLL fastställd, dnr 
2021/144-510. 
 

9. Kulturrådet – Beslut om statsbidrag för kulturskola, dnr 2021/161-860. 
 

10. Kulturrådet – Sorsele kommun beviljas statsbidrag med 126 000 kronor för 
kulturskola, dnr 2021/161-860. 
 

11. Kulturrådet – Beviljar Sorsele kommun 127 000 kronor för främjande av 
samisk litteratur, dnr 2021/219-860. 
 

12. Regionfullmäktige – Beslut om Västerbottensmodellen, dnr 2020/6-501. 
 

13. Region Västerbotten – Västerbottensmodellen, dnr 2020/6-501. 
     Forts. 

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
7b

ba
73

6e
-d

dd
5-

4a
8e

-9
9f

8-
6d

31
bf

e3
ef

55



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 6 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 59, forts. 
 

14. Boliden - Information om flygmätning, handlingsid: 2021.3105. 
 

15. Bergsstaten - Beslut om undersökningstillstånd för Blåbärliden nr 102 i 
Storumans och Sorsele kommuner, dnr 2021/238-436. 
 

16. Länsstyrelsen - Beslut om att upphöra med remissförfarandet till 
kommunerna i Västerbotten vid prövning av jordförvärvsärenden, dnr 
2021/252-257. 

______ 
 
  

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
7b

ba
73

6e
-d

dd
5-

4a
8e

-9
9f

8-
6d

31
bf

e3
ef

55



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 7 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 60   Dnr 2021/28-029 
 
Personalärenden 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet har i § 71/2018, §§ 3 och 16/2021 beslutat följande struktur 
på åtgärdsplaner: 
- Återkoppling 
- Rapporter (sjuktal, semestersaldon) 
- Pågående frågor (löneprocess, upphandling, fackliga förhandlingar, 

revidering av styrdokument och avtal, rekryteringar) 
- Framtida frågor 
- Delegationsärenden (MBL-protokoll, bisyssla, avtal 
 
HR-chef Marie Strinnholm informerar bland annat om; 
Sjukfrånvaro: 
- Total sjukfrånvaro ligger på 7,5 % där 1,9 % är korttid och 5,6 % är långtid. 
- Frånvarokategori: Medicinska besvär 48,3 %, VAB 30,7 %, besvär i 

rörelseapparaten 13,2 %, psykosociala besvär 3,8 %, sekretess 3,4 % och 
orsak ej förmedlad 0,6 %. 

- Upprepad korttidsfrånvaro och arbetsrelaterad sjukfrånvaro 2021: 13 
medarbetare med upprepad korttidsfrånvaro, påminnelse till chefen, aktiva 
åtgärder för att förebygga långtidssjukfrånvaro, 5 medarbetare som upplever 
arbetsrelaterad frånvaro. 

 
Pågående frågor: 
- Rekrytering löneadministratör är klar och tillträds 28 juni 2021. 
- Systematiskt arbete ger resultat ”städjobb”, gör om och gör rätt! 
- Arbetsmiljöutbildning. 
- Operativt arbete, stöd till chefer. 
- Arbetsrättsliga ärenden och rehabiliteringsärenden. 
 
Återkoppling Arbetsmiljöverket - brister och krav: 
1. Medverkan och rutiner 
2. Uppgiftsfördelning – rutiner 
3. Befogenheter, resurser, kunskaper och kompetens för arbetsmiljöuppgifter – 
rutiner 
4. Arbetstagares kunskaper – rutiner 
5. Undersökning och riskbedömning – rutiner 
6. Riskbedömning vid förändring i verksamheten – rutiner  
7. Utredning av ohälsa, olycksfall och tillbud – rutiner 
8. Handlingsplan – rutiner  
9. Årlig uppföljning – rutiner     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 8 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 60, forts. 
 
10. Undersökning, riskbedömning, åtgärder och kontroll 
11. rapportering av ohälsa och tillbud 
12. Årlig uppföljning saknas. 
 
Löneöversyn 2021 
Har ej föregåtts av överläggning. Dialog med respektive fackförbund för att  
undvika särlösningar. Grundfel vid inmatning i modul påverkar hela arbetet 
samt oreda sedan föregående översyn. HR-chef kallar till 
avstämning/förhandling. Utbetalning kommer att ske retroaktivt. 
 
Framtida frågor 
- CSG – partsgemensamma arbeten (systematiskt arbetsmiljöarbete, lokal 
lönebildningsprocess, normer och värderingar i våra verksamheter)  
- Ledarskapet i Sorsele kommun 
- Struktur och tydlighet 
 
Delegationsärenden 
Disciplinär åtgärd, skriftlig varning. Utgår i maj för händelse i slutet av april. 

 
Beslutsunderlag 
Bildspel 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 9 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 61   Dnr 2021/314-043 
 
Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bokföringsmässiga avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Ekonomienheten har upprättat förslag till bokföringsmässiga avskrivningar. 
Kundfordringar uppgår till totalt 1 098 365,71 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Ekonomichefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Sammanställning över förslag till avskrivningar 
 
Förslag till beslut 
Ekonomichefen – Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att bokföringsmässiga 
avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 10 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 62   Dnr 2015/22-534 
 
Storprojekt – Bredband till fler 
 
Allmänna utskottets beslut 
- Inför kommunstyrelsens sammanträde ska en presentation göras över hur 

många som har möjlighet att ansluta sig innan årsskiftet 2021.  
- Bemanning ska ses över på verksamhet bredband för bredbandsbyggandet. 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Beviljar investeringsmedel med 4 miljoner kronor för 2021. 
- Finansiering sker ur likvida medel alternativt upplåning. 
 
Ärendebeskrivning 
Bredband till fler är ett projekt där AC-Net står som sökanden och beviljades 
av Tillväxtverket 2015-12-14. Projektet består av ortssammanbindande (OSN) 
sträckorna Blattnicksele – Skoträsk, Sorsele södra sidan älven – Grannäs samt 
Buresjön – Bockträsk. 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, 
äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella 
projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
All utbyggnad gynnar kommunen och gör den mera attraktiv samt att 
kommunen kommer närmare målen i bredbandsstrategin 
 
Ärendet presenterades och mer pengar äskades till kommunstyrelsens 
sammanträde 2021-02-09. Ärendet återremitterades då för en total 
sammanställning och ekonomisk redovisning där intäkter, utgifter och 
avskrivningar framgår. Kopplingen till pågående projekt och delprojekt ska 
framgå av den totala redovisningen. 
 
Beslutsunderlag 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Presentation av bredbandsläget i Sorsele kommun 
Kommunstyrelsen § 13/2021 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-01-29 och 2021-02-05 
 
Förslag till beslut 
It-chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att finansiering sker ur likvida medel 
alternativt upplåning med 4 miljoner kronor. 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 11 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 62, forts. 
 
Kjell Öjeryd (v) – Inför kommunstyrelsens sammanträde ska en presentation 
göras över hur många som har möjlighet att ansluta sig innan årsskiftet 2021. 
Bemanning ska ses över på verksamhet bredband för bredbandsbyggandet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottet beslutar enligt båda förslagen. 
______ 
 
Utdrag 2105 
It-chef 
Ks  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 12 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 63   Dnr 2016/82-534 
 
Slutrapport - Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Godkänna redovisningen av projektet.  
- 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 

kapitaltjänstkostnader. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. 
 
Sorsele kommun har som mål genom sin bredbandsstrategi att senast 2020 ska 
95 % av alla hushåll och företag i kommunen ha tillgång till bredband om 
minst 100 Mbit/s. Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun 
är hög och eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga 
bredbandsnät i området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät 
(SorNet) bygga, äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. 
Det aktuella projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
Syftet med projektet är att öka tillgången till bredband med hög 
överföringskapacitet. Målet för projektet är att kommunen ska ansluta minst 
73 % av hushållen (i Ammarnäs) med folkbokförda personer inom det område 
som är avgränsat i projektet. 
 
I februari 2021 slutrapporterades ärendet till kommunstyrelsen, som dock 
återremitterade det med uppgift om att sammanställa en total ekonomisk 
redovisning där intäkter, utgifter och avskrivningar framgår. Kopplingen till 
pågående projekt och delprojekt ska framgå av den totala redovisningen. 
 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. I detta projekt har Sorsele kommun inte medfinansierat eller 
bidragit med några investeringsmedel. Sorsele kommuns mål är antagna i en 
bredbandsstrategi (antagen av kf § 35, 140623). 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, 
äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella 
projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
För att klara av den stora mängd anslutningar så har kommunen varit tvungen 
att uppgradera det gamla nätet, i annat fall skulle utbyggnaden inte ge någon 
effekt. Det gamla nätet började byggas år 2000/2001 och byggdes då för att  
      Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 13 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 63, forts. 
 
klara den kapacitet som då behövdes samt även med viss framförhållning.  
 
Jordbruksverket har beviljat kommunen 2 779 114 kronor, varav 30 % är privat 
medfinansiering (anslutningsavgifter). Den totala kostnaden för projektet 
inklusive uppgradering av det gamla nätet är 5 333 610 kronor, intäkter totalt är 
3 6724 297 kronor varav 1 659 313 kronor kommer att finansieras genom 
kapitaltjänstkostnader som belastar verksamheten. 
 
Beslutsunderlag 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Bildspel presentation bredbandsläget i Sorsele kommun 
Kommunstyrelsen § 12/2021 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-02-11 
Allmänna utskottet § 11/2021 
 
Förslag till beslut 
It-chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att redovisning av projektet godkänns, 
samt att 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 
kapitaltjänstkostnader. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 14 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 64   Dnr 2021/277-003 
 
Säkerhetspolicy Simhallen Sorsele 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Efter fritid och kulturs revideringar antas säkerhetspolicy för simhallen i 
Sorsele. 
 
Ärendebeskrivning 
För simhallen i Sorsele finns behov av att ta fram en tydlig säkerhetspolicy 
avseende säkerheten vid tjänster som erbjuds konsumenter i form av bad vid 
badanläggningar som är tillgängliga för allmänheten och där tillträdet till badet 
sker på ett kontrollerat sätt via reception eller likande. 
 
Beslutsunderlag 
Tf fritids- och kulturchefens tjänstutlåtande 2021-05-21 
Förslag till säkerhetspolicy för Sorsele simhall 
 
Förslag till beslut 
Tf fritids- och kulturchef - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att säkerhetspolicy för 
Sorsele simhall antas. Policyn ska revideras inför kommunstyrelsens 
sammanträde med vissa delar som är mer instruktioner för internt arbete. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Tf fritids- och kulturchef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 15 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 65   Dnr 2021/127-042 
 
Budgetuppföljning allmän och teknisk verksamhet 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
- Kommunchefen får i uppdrag att se om underskotten för till exempel 

badhuset kan återsökas från Covid-pengar. 
- Informationen noteras och fortsatt återhållsamhet gäller för samtliga 

verksamheter. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet är ansvarig för budgetuppföljning gällande allmän- och 
teknisk verksamhet. 
 
Budgetuppföljning för perioden januari till april: 
Allmänna verksamheten – 
Utfallet visar på ett underskott på -1 305 000 kronor. Störst överskott beräknas 
inom Länstrafiken med + 132 000 kronor och kommunstyrelsen med + 73 000 
kronor. Störst underskott beräknas inom Sorsele utveckling med – 430 000 
kronor, kulturskolan med – 310 000 kronor och kulturhuset med – 306 000 
kronor. 
 
Tekniska verksamheten – 
Utfallet visar på ett resultat på -187 000 kronor totalt sett för samtliga 
verksamheter inom tekniska verksamheten. Störst överskott beräknas inom 
allmänna markreserver (försäljning av tomter) med +750 000 kronor och 
slamtömning med +150 000 kronor. Störst underskott beräknas inom lokaler 
vård och omsorg med -200 000 kronor samt affärs- och industrilokaler med -
100 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Budgetuppföljning allmän verksamhet 
Budgetuppföljning teknisk verksamhet 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Informationen noteras, fortsatt återhållsamhet råder för 
verksamheterna. Kommunchefen får i uppdrag att se om underskotten för t ex 
badhuset kan återsökas från Covid-pengar. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Kommunchef, verksamhetschef stöd och tekniska 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 16 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 66   Dnr 2020/349-106 
 
Medborgarförslag – Säkerhetsåtgärder med bland annat 
permanenta farthinder på Jägargatan 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. Förslaget besvaras enligt tekniska 
chefens förslag som beskrivs i ärendebeskrivningen. 
 
Ärendebeskrivning 
Therese Brännlund har lämnat ett medborgarförslag där hon föreslår att det 
byggs permanenta farthinder på två ställen längs Jägargatan i Sorsele. Hon 
föreslår även att det sätts upp ett staket som hindrar barnen att springa ut på 
gatan och bollar att rulla ut på gatan från den nya fina lekparken som finns. 
Önskar även att fotbollsplanen rustas upp. Kommunfullmäktige överlämnade i 
september 2020 förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Tekniska verksamheten har utrett förslaget och konstaterar följande i sitt svar. 
 
- Farthinder Jägargatan: 
 Verksamheten anser att för att ta ställning till vilka och var olika åtgärder 

ska göras för att förbättra och göra trafiksituationen säkrare och tryggare 
inom tätorten bör hela tätorten analyseras. Alla trafikanters situation bör tas 
hänsyn till inklusive biltrafik, fotgängare, cyklister, seniorer, handikappade 
och barns skolvägar. Trafiksituationen bör också belysa de olika årstiderna 
och inrättningar där människor samlas (affärer, skolor, sjukhus, 
fritidsanläggningar mm). Om det finns brister kan dessa identifieras och rätt 
åtgärd kan genomföras. Permanenta farthinder är bara ett sätt att minska 
hastigheten på gatorna. Hastighetssänkningar, bättre belysning, skyltning 
och refuger är andra sätt att åtgärda risker, så även utökad polisiär närvaro 
och föräldraansvar. Om två permanenta farthinder byggs på aktuell gata till 
en kostnad av cirka 105 000 kronor har endast en del av denna gata 
åtgärdats vilket lämnar övriga delar av gatan plus hela övriga tätorten utan 
åtgärd och uppmärksamhet. Utöver kommunens gator bör även 
trafiksituationen utredas vid Trafikverkets vägar. Kommunala gator som 
ansluter till Trafikverkets väg 1132 (Strandvägen) och Rv363/E45. 
Generellt är hastigheten högre vid dessa vägar och trafiklasten betydligt 
högre med långt fler tyngre fordon.  

 
- Uppsättning av staket vid lekplatsen Vattentornet/Jägargatan. 
 Tekniska verksamheten har inga anslag för att sätta upp staket. 

Verksamheten har föreslagit i budgeten för 2022 att pengar avsätts för att 
förbättra och komplettera parker/lekparker inom kommunen. Uppsättning av 
stängsel vid aktuell plats har varit ett önskemål i flera år och vore en bra och  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 17 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 66, forts. 
 
vettig åtgärd att göra. Om anslag ges så kommer staket att sättas upp vid 

aktuellt område med tillräckligt stora öppningar så att snöupplag även 
fortsättningsvis kan anläggas till gagn för vinterväghållningen dock med 
bibehållet syfte för skydd. 

 
- Upprusta fotbollsplan vid lekplatsen Vattentornet: 
 Del av området används som tillfälliga snöupplag till gagn för 

vinterväghållningen. Detta för att undvika lastning och borttransport av snö 
från gatorna med lastbil och för att föra bort snömängderna inom området 
vid plogning. Området avstädas och klipps av entreprenörer efter 
snösmältningen. Upprustning eller nyanläggning av grönytorna på området 
vore så klart önskvärt dock förutsätter det att snöupplag inte fortsättningsvis 
tillåts på området då dessa skulle efter ett antal år vara i det skick som de är 
i nu. Frågan handlar mer om hur snöröjningen ska utföras än om 
upprustning av området. Tekniska verksamheten har inga planer att förändra 
strukturen eller utförandet vid upphandling av vinterväghållning då bl.a. 
borttransport av snömassor med lastbil  dels är en ytterligare kostnad och 
själva lastningen trafikfarlig. 

 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Offert från Svevia 2021-05-14 
Medborgarförslaget 
Kommunfullmäktige § 70/2020 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår att godkänna lämnade svar på medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 18 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 67   Dnr 2021/315-140 
 
Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 
kommun 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget för regler, rutiner och priser vid de två nya torgplatserna vid 

Sj-planen/gamla turistbyrån. 
- Torgplatserna i Ammarnäs får likalydande regler, rutiner och priser som vid 

torgplatserna vid busstationen i tätorten. 
- Uppdra till ekonomienheten att administrera de nya torgplatserna. 
- Uppdrag till utvecklingsverksamheten att marknadsföra samtliga torgplatser 

i kommunen. 
- I övrigt vara mycket restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 

torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 

- Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska 
förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 6 
månader ska ändras till 6 000 kr/halvår. 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten lämnar förslag till att öppna två nya torgplatser belägna 
vid gamla turistbyrån vid SJ-plan. 
 
Området har gjorts iordning för uthyrning i samband med att området byggdes 
om 2018. Förslag innebär att två ”tomter” kan tillhandahållas för uthyrning för 
till exempel torghandel eller matservering. Förslaget innebär vidare att 
uthyrning av ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för kommersiell 
verksamhet på kommunens fastigheter ska i huvudsak undvikas och endast i 
undantagsfall tillåtas. 
 
Sedan tidigare finns två torgplatser iordninggjorda vid busstationen i Sorsele 
tätort med fastställda regler, rutiner och uthyrningspriser. 
Beslut har redan tagits i allmänna utskottet § 20/2021 att iordningsställa 1-2 
torgplatser i Ammarnäs på markområdet vid busstationen i samband med 
eventuell etablering av el-ladd platser. Regler, rutiner och uthyrningspriser 
föreslås bli samma som för torgplatserna vid busstationen i tätorten. Däremot 
måste regler, rutiner och uthyrningspriser för de två (2) nya torgplatserna vid 
Sj-plan få anpassade regler, rutiner och priser då det kommer att erbjudas fler 
och flexiblare tjänster där. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 19 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 67, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Situationsplan SJ-plan 
Regler, priser SJ-plan 
Allmänna utskottet § 20/2021 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att förslaget för regler, rutiner 
och priser vid de två nya torgplatserna vid Sj-planen/gamla turistbyrån antas. 
Att torgplatserna i Ammarnäs får likalydande regler, rutiner och priser som vid 
torgplatserna vid busstationen i tätorten. Att uppdra till ekonomienheten att 
administrera de nya torgplatserna. Att uppdrag till utvecklingsverksamheten att 
marknadsföra samtliga torgplatser i kommunen. Att i övrigt vara mycket 
restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 
torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 
Pia Sjöberg (s) – Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen 
kontanthantering ska förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 
kronor. Kostnad per 6 månader ska ändras till 6 000 kr/halvår. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att båda förslagen blir allmänna utskottets beslut. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 20 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 68   Dnr 2021/312-406 
 
Renhållningstaxa från och med 2021-07-01 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta ny renhållningstaxa enligt lämnat förslag. 
- Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01. 
- Uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 

systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har arbetat fram förslag till ny renhållningstaxa som en 
konsekvens av nya ”Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun” och  
övriga ekonomiska påverkansfaktorer.  
 
Nuvarande renhållningstaxa har varit gällande sedan 2020-04-01 men har inte 
klarat av att behålla renhållningsverksamheten fullt ut taxefinansierad.  
 
Den stora avvikelsen ligger i kostnaden att hämta in avfallet i hela kommunen 
och inte som tidigare, efter fastställda hämtningsrutter. De nya tillkommande 
kunderna är få och avgiftsintäkten relativt liten. Grundavgifterna och 
kärlavgifterna för permanentboende, flerbostadshus och fritidshus föreslås 
höjas med cirka 8 %. Övriga taxor inklusive taxorna för verksamheter höjs med 
mellan 8 och 11 % beroende på aktivitet. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag till ny renhållningstaxa från 2021-07-01 
Utveckling renhållningstaxor 2016-2021-07-01 
Jämförelse avgifter i länet 
Pressmeddelande regeringskansliet 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår att ny renhållningstaxa antas enligt lämnat förslag. 
Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01 samt att uppdra till 
ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska systemen 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 21 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 69   Dnr 2021/313-346 
 
VA-taxa från 2021-07-01 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget om nya VA-taxor. 
- De nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. 
- Uppdrag lämnas till ekonomienheten att implementera taxorna i de 

ekonomiska systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-taxan har varit oförändrad sedan 2018-01-01. Verksamheten ser behov av 
att justera VA-taxan för att klara alla åtaganden samt att hålla verksamheten 
självfinansierad.  
 
För verksamhetsåren 2019 och 2020 klarades inte detta mål. VA-verksamheten 
hade ett underskott 2019 på cirka 220 000 kronor och för 2020 på cirka 17 000 
kronor. Trots att det kan variera stort mellan åren så beräknas det generellt 
finnas en nedåtgående trend vad gäller ekonomiskt utfall. Stor återhållsamhet 
råder för att begränsa eventuella nya underskott vilket innebär att drift och 
förnyelse i VA-verksamheten inte kan ske enligt plan. Verksamheten har 
utarbetat förslag till ny VA-taxa. 
 
Förslaget innebär att en ny VA-taxa ska var gällande från och med 1 juli 2021. 
Förslaget innebär att VA-taxan höjs generellt med mellan cirka 6 % och 8 % på 
samtliga brukningsavgifter med individuella skillnader mellan taxeslagen. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag VA-taxa 
Taxeutveckling i Sorsele kommun år 2015-2021 
Bilaga jmf typhus A 
Brukningsavgift typhus B 2020 och 2021 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen – Föreslår att förslaget om nya VA-taxor antas. De nya 
taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. Uppdrag lämnas till 
ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 22 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 70   Dnr 2021/285-253 
 
Försäljning mark, del av kommunens fastigheten Ammarnäs 
2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors samfällighetsförening 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt förbud ska finnas, 

varje ärende ska prövas individuellt. 
 
Ärendebeskrivning 
Ärendet har tillkommit på grund av de tidigare ärenden och diskussioner som 
gällt markköp och markfrågor inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening. 
 
Ärendet har beretts av kommunchef, chef för samhällsbyggnadsnämnd och 
teknisk chef. Fokusområde har varit att ta hänsyn till rådande detaljplan och 
befintlig bebyggelse inom samfälligheten samt den fördjupade översiktsplanen 
för Ammarnäs och det faktum att exploatering sker inom Ammarnäs-området 
vilket har fört med sej att fler tomter finns tillgängliga nu mot tidigare. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 27 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att begäran om markköp från 
kommunens fastighet Ammarnäs 2:101 inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening, oavsett syftet med markförvärven, ska generellt avslås. 
Att beslutet ska gälla med direkt verkan efter att beslut i försäljningsärenden, 
Ammarnäs 2:149, Ammarnäs 2:152 och Ammarnäs 2:155 har avgjorts med 
beslut i kommunfullmäktige. 
Kjell Öjeryd (v) – Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt 
förbud ska finnas, varje ärende ska prövas individuellt. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de två förslagen mot varandra och finner att allmänna 
utskottets beslutar enligt Öjeryds förslag. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 23 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 71   Dnr 2021/283-253 
 
Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Försäljningen avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. 
Det är en intressent som redan äger fastigheterna Ammarnäs 2:35 och 
Ammarnäs 2:316 i anslutning till förfrågat markområde. 
 
Förfrågan gäller köp av ett markområde om cirka 2 701 m2 från kommunens 
fastighet del av Ammarnäs 2:101 enligt bifogade situationsplaner. 
Intressenterna har fått information om de fastställda markpriser som 
kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter 
och att köparen står för samtliga fastighetsrelaterade kostnader i samband med 
ett eventuellt köp. 
 
Ärendet har inte samråtts med Samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-21 
Förfrågan om förvärv 
Situationsplan över förfrågat område 
Situationsplan Ammarnäs 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att försäljning sker enligt 
intressentens önskemål. Köparen står för allt ansvar och kostnader förenade 
med köpet. Tekniske chefen får i uppdrag att verkställa försäljningen. 
Försäljningen redovisas då den har utförts. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar på avslag till försäljning. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottet 
beslutar enligt Öjeryds förslag. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 24 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 72   Dnr 2020/469-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är 
att förstora befintlig tomt. 
 
Reservation 
Ingemar Johansson (c) reserverar sig mot beslutet med motiveringen att 
beslutet ska följa samhällsbyggnadsnämndens yttrande. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:152, vars syfte är att 
förstora befintlig. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:152 och omfattar en utökning av befintlig tomt 
med cirka 300 m2. Förfrågan gäller köp av mark från kommunens fastighet del 
av Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av de sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att 
genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter. 
 
Ärendet har beretts av samhällsbyggnadsnämnden i november 2020 som ansåg 
att området inte bör förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige i februari 2021 för ny 
beredning. Samhällsbyggnadsnämnden är åter yttrat sig ärendet och anser att 
förtäta befintliga områden inte bör ske, utan att Sorsele kommun ska skapa nya 
områden. De anser även att en förtätning av området motverkar syftet med den 
befintliga detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst 
gällande grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både 
sommar och vinter. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 25 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 72, forts. 
 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan 
beviljas då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag 
endast detta ärende. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 23 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 11 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 198 
Situationsplan detalj samt förfrågan 
Situationsplan övergripande 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Förslår i sitt tjänsteutlåtande att begäran om markköp i detta 
ärende godkänns där syftet med markförvärvet är att förstora befintlig tomt. 
Ingemar Johansson (c) – Yrkar på avslag till försäljning av markköp. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottet 
beslutat enligt tekniska chefens förslag. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 26 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 73   Dnr 2020/470-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
- Begäran om markköp avslås med hänvisning till 

samhällsbyggnadsnämndens yttrande och ståndpunkt från 
beredningsgruppen. 

 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:155. Syftet är att 
bilda ny fastighet utmed sin befintliga. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:155, bildandet av ny tomt om cirka 780 m2 och 
köp av mark från kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101.  
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av de sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att 
genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Ärendet 
återremitterades av kommunfullmäktige 2021-02-26 § 9 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden har i april 2021 åter yttrat sig i ärendet. De anser 
att markförsäljning inte ska beviljas i syfte att skapa ny tomt. Deras ståndpunkt 
är att inte förtäta befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya 
områden. Nämnden anser att en förtätning av området motverkar syftet med 
den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt 
främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både 
sommar och vintertid. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet ska avslås. 
Tidigare utlåtande från Samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen 
anser att nuvarande detaljplans utformning och intentioner ska följas.  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 27 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 73, forts. 
 
Kommunen vill inte bidra till att i större omfattning förändra nuvarande 
detaljplans utformning med att godkänna markförsäljningar som har i syfte att 
bilda nya fastigheter då detta kan komma att på olika sätt påverka övriga 
fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och 
orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då 
det var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av den nu rådande 
detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv 
exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär 
att det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt 
är intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya tomter. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 24 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 9 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 196 
Förfrågan och situationsplan 
Situationsplan 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att begäran om markköp i 
detta ärende avslås med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens yttrande 
och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 28 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 74   Dnr 2020/468-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förfrågan om markköp med cirka 360 m2 godkänns där syftet med 

markförvärvet är att förstora befintlig tomt. 
- Förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller markköp som 

har i syfte att bilda ny fastighet. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten från en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:149.  
 
Ärendet består av två frågor: 
1. Förstora befintlig tomt - Förfrågan gäller Ammarnäs 2:149 och omfattar en 

utökning av befintlig tomt med cirka 360 m2. 
2. Skapa en tomt till - Förfrågan omfattar även köp av cirka 900 m2 där syftet 

är att bilda en helt ny fastighet. Utökning och köp av mark gäller från 
kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101 på totalt 1 260 m2. 

 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av dom sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går 
att genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2021-02-26 § 10 för ny 
beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har 2021-04-20 § 26 åter yttrat sig i ärendet vad 
gäller att förstora befintlig tomt. De anser att befintliga områden inte ska 
förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att 
en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En 
förtätning skulle påverka området negativt främst gällande grönyteområden, 
tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och vintertid. I § 25 har 
de yttrat sig i frågan om att skapa ny tomt. Där har de samma ståndpunkt som i 
§ 26.  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 29 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 74, forts. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet och anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan 
beviljas då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag 
endast detta ärende.  
 
I frågan om markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny 
fastighet anser beredningsgruppen att den ska avslås. Tidigare utlåtande från 
samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen anser att nuvarande 
detaljplans utformning och intentioner ska följas. Kommunen vill inte bidra till 
att i större omfattning förändra nuvarande detaljplans utformning med att 
godkänna markförsäljningar som har i syfte att bilda nya fastigheter då detta 
kan komma att på olika sätt påverka övriga fastighetsägare inom 
samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och orörda markområden 
inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då det var en avsiktlig 
design och intention vid framtagandet av den nu rådande detaljplanen över 
området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv exploaterar nya 
områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär att det just nu 
finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt är 
intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya områden. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 (två stycken) 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 §§ 25 och 26 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 10 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 197 
Förfrågan  
Situationsplan detalj och övergripande 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att förfrågan om markköp med 
cirka 360 m2 godkänns där syftet med markförvärvet är att förstora befintlig 
tomt. Förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller markköp som 
har i syfte att bilda ny fastighet. 
Ingemar Johansson (c) – Yrkar på avslag till förfrågan om markköp för 
tomtförstorning samt avslag till förfrågan om markköp i syfte att bilda ny 
fastighet utifrån samhällsbyggnadsnämndens yttrande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottets 
beslutar enligt tekniska chefens förslag. 
______ 
Utdrag 2105; Ks  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 30 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 75   Dnr 2021/269-106 
 
Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Sorsele är positiv till medfinansiering av projektet förutsatt att 
kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelningsmodell som finns inom 
R10 och som bygger på folkmängd samt att samtliga kommuner i R10 deltar. 
- Kostnaden belastar verksamhet 92015. 
 
Ärendebeskrivning 
Till följd av utflyttning och en ogynnsam åldersstruktur har många gles- och 
landsbygdskommuner i västvärlden och Sverige minskande befolkning. Detta 
skapar problem när det gäller att tillhandahålla offentlig service och en stabil 
skattebas för kommunerna. I Sverige finns idag cirka 600 000 fritidshus 
spridda över landet. En viktig lokaliseringsfaktor för fritidshusen är närheten 
till befolkningen, närheten till vattendrag och närheten till turistdestinationer 
såsom skidorter. Detta betyder att fritidshusturism är en typ av turism som 
oftast är nationell eller inomregional. 
 
Företagsforskarskolans vision är att förena vetenskaplig excellens med nytta 
för samhället och den organisation som samarbetar, och att på samma gång 
genomföra en högkvalitativ utbildning av nya forskare. Forskarskolan är öppen 
för alla forskningsområden och doktoranden har sin anställning vid Umeå 
universitet. Tillsammans med företag eller organisation arbetar doktoranderna 
under fyra år med att utforska en frågeställning. Både universitetets forskare 
och potentiell extern part har möjlighet att initiera ett doktorandprojekt. 
Projekten har hög vetenskaplig kvalitet och samhällsrelevans, vilket skapar 
förutsättningar för konkurrenskraft och utveckling menar Umeå universitet som 
satsar stora summor varje år i Företagsforskarskolan. Forskningsprojekten är 
gemensamt finansierade och den externa parten står för 50 procent av 
doktorandens lön. 
 
I normalfallet finansierar företagsforskarskolan (Umeå universitet) och den 
externa parten 50 procent vardera av doktorandens lön. Givet detta kan man 
snabbt göra en kalkyl på eventuella kostnader för att genomföra detta utifrån 
R10s horisont. En grov uppskattning är att en doktorand kostar cirka 3 miljoner 
kronor under fyra år. Detta är kostnader för lön. Kostnader för handledning, 
materiel och lokaler täcks av respektive värdinstitution, i detta fall institutionen 
för geografi. Med en finansiering på 50 % av lönekostnaden från Umeå 
Universitet, återstår ett åtagande från R10 på motsvarande 1,5 miljoner kronor 
under fyra år. Detta blir en kostnad på 375 500 kronor/år, eller motsvarande 
37 500 kronor/kommun inom R10/år. Detta för fyra års forskning. 
 
 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 31 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 75, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 202104-22 
Företagsforskarskolan 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef Christer Normark - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att politiken 
inte ställer sig bakom en medfinansiering av Företagsforskarskolans 
doktorrandsatsning till en mer grundläggande och omfattande studie på tema 
migration, rekrytering, kunskapsöverföring och lokal utveckling i relation till 
en temporär befolkning inom R 10. Istället föreslås att regionen delfinansierar 
detta, genom medel som finns inom begreppet landsbygdsutveckling. Sorsele 
kommun behöver sina begränsade utvecklingsmedel till att fortsätta arbetet 
kring inflyttning/utflyttning och ökad attraktion. Den lokala kunskapsnivån 
inom tänkt forskningsområde är hög och framtida presenterat resultat kommer 
sannolikt ej att lyfta in nya kunskapsområden till detta attraktionsarbete. 
 
Kjell Öjeryd (v) – Förslår att Sorsele är positiv till medfinansiering av projektet 
förutsatt att kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelningsmodell 
som finns inom R10 och som bygger på folkmängd. Kostnaden ska då belasta 
verksamhet 92015. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottet 
beslutat enligt Öjeryds förslag. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-05-25 32 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 76   Dnr 2021/83-003 
 
Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- En parlamentarisk arbetsgrupp bildas som gör en översyn av samtliga 

arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod. 
- Motionen lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele Socialdemokratiska Arbetarparti har i februari 2021 lämnat en motion 
till kommunfullmäktige. De kräver att arvodes- och ersättningsreglemente 
förändras så att ersättare, även de som inte tjänstgör, får arvode och 
reseersättning. De anser att kostnaden är låg i förhållande till den demokratiska 
vinsten. 
 
Kommunfullmäktige fattade i september 2018 beslut om revidering av 
arvodes- och ersättningsreglemente. Bland annat var ersättningsfrågan till icke 
tjänstgörande ersättare aktuell då. I det tidigare reglementet fick samtliga 
närvarande ledamöter och icke tjänstgörande ersättare både arvode, förlorad 
arbetsförtjänst och reseersättning. Vid beslut om revidering föreslog 
kommunstyrelsen att reviderat reglemente skulle antas där ingen ersättning 
skulle utgå. S-ledamöterna Pia Sjöberg, Fred Stövset, Katarina Lövgren och 
Daniel Grundström reserverade sig mot detta beslut. I kommunfullmäktige 
yrkade Bo Brydsten (s) att arvode för icke tjänstgörande ersättare skulle vara 
kvar i det nya reglementet, men kommunfullmäktige beslutade enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-05-20 
Motionen 
 
Förslag till beslut 
Pia Sjöberg (s) – Vill bilda en parlamentarisk arbetsgrupp som gör en översyn 
av samtliga arbetsordningar och reglementen innan nästkommande 
mandatperiod. 
Kjell Öjeryd (v) –Motionen lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till 
beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att båda förslagen blir allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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   Sida 1 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 


Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2021-05-25 


Plats och tid Digitalt möte. Ordförande, vice ordförande, kommunsekreterare och 
kommunchef sitter fysiskt i kommunhusets sessionssal. Tisdag 25 maj 
2021 klockan 08.00–14.50, avbrott för lunch klockan 12.00-13.00 


  
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Pia Sjöberg (s) 
 Ingemar Johansson (c) 
 Katarina Lövgren (s) 
 
Tjänstgörande ersättare Inger Stenlund (v), tjänstgör för Kjellan Grundström (v) 
 
Övriga deltagare Christer Normark, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Marie Strinnholm, HR-chef, §§ 60, 65 
 Camilla Dalesten, ekonomichef, § 61 
 Mari-Anne Englund, It-chef, §§ 62-63 
 Erika Hjukström, tf fritids-och kulturchef, § 64 
 Petra Grundström, simhallen, § 64 
 Simon Sundström, teknisk chef, §§ 65-74 
  
Utses att justera Pia Sjöberg (s) 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 57–76 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande .............................................................................. 
  Kjell Öjeryd 
 
 Justerande .............................................................................. 
  Pia Sjöberg 
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
Sammanträdesdatum 2021-05-25 Paragraf  57–76 


Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   


Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Sara Grundström 
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Au § 57    
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Dagens ärendelista fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Information ordförande och kommunchef  
5 Meddelanden  
6 Personalärenden 2021 2021/58 
7 Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 2021/314 
8 Storprojekt - Bredband till fler 2015/22 
9 Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 2016/82 
10 Säkerhetspolicy Sorsele Simhall 2021/277 
11 Budgetuppföljning allmänna och tekniska verksamheter 
 - 2021 2021/127 
12 Medborgarförslag - Säkerhetsåtgärder med bland 
 annat permanent farthinder på Jägargatan 2020/349 
13 Regler, uthyrning och priser för torgplatser 2021/315 
14 Renhållningstaxa 2021-07-01 2021/312 
15 VA-taxa från 2021-07-01 2021/313 
16 Försäljning av mark, del av kommunens fastighet 
 Ammarnäs 2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors 
 samfällighetsförening 2021/285 
17 Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 2021/283 
18 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 
 2:101 i syfte att förstora befintlig tomt, Ammarnäs  
 2:152 2020/469 
19 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i 
 syfte att bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 2020/470 
20 Försäljning mark del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 (Ammarnäs 2:149) 2020/468 
21 Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 2021/269 
22 Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 2021/83 
______ 
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Au § 58    
 
Informationer 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
- Mål – tydligare styrning av vårt koncernarbete: Fortsatt arbete med 
resultatfördelningsmodellen, mål och resultatstyrning och därtill kopplad 
aktivitetsplanering, implementering av ett tydligare tillitsbaserat ledarskap och 
med ett aktivt medarbetarskap samt fortsatt framtagande av strategier och 
handlingsplaner för vår koncern. 
- Mål – Ökat medborgarinflytande: Fortsatt arbete med medborgarmöten 
och upprätthålla den goda dialogen. Arbeta fram kommunikativa strategier för 
ett funktionellt omhändertagande av våra medborgarundersökningar. Prova 
digitala lösningar i medborgardialoger. Arbeta fram en webbsänd podsändning 
där både förvaltningen och politiken kommer till tals och kan verka för en 
100 % transparens. 
- Mål - Attraktiv arbetsplats och samarbetspartner: Verka för att vår 
värdegrund fortsättningsvis är säkrad i handling. Fortsätta arbeta för att ett 
modernt ledarskap med tillit och dialog som ledord. Fortsätta arbeta med SAM 
årshjul där både den enskilde medarbetaren, men även gruppens behov 
omhändertas. Här blir regelbundenheten väsentlig. Fortsätta arbeta fram 
uppdaterade verktyg såsom tex medarbetardialog. Fortsatt plattformsbyggande 
i samverkan med andra aktörer i kommunen. 
- Kommunchefens topp 5: 
1. Fortsatt arbete med ledning och styrning. Behov av utbildningsinsats. 
2. Fortsatt strukturerat arbete med SAM:s årshjul HR uppdrag. 
3. Fortsatt arbete med införande av aktivitetsplanering som ett led i mål och 


resultatstyrning för koncernen. 
4. Samordning och koordinering av Utveckling Sorsele med fem tydliga 


ansvarsområden inflyttning, koncernutveckling, näringsliv/kultur fritid, 
strategisk kommunikation och intern och extern kompetensutveckling och 
chefsrekrytering. 


5. Förstärkt ledningsstöd, prio inom verksamhetsområde omsorg, 
prioriteringsunderlag till politiken. 


-  Status på Sorsele kommun: Aktuell Hållbarhets rankning från plats 290 
till plats 51 gör oss till årets raketkommun. Årets UF kommun i Sorsele. 
Uttagen till Jämställdhets panel nationellt 16 juni. Befolkningsstatistiken 
första kvartalet pekar på en trendavvikelse. 


 
Ordförande informerar bland annat om; 
- Mötesplats Lycksele var digitalt i år och det fungerar inte lika bra om 


fysiska möten. Vi fick pris om bästa kommun för ung företagsamhet.  
      Forts. 
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Au § 58, forts. 
 
 Resonemang fördes även strandskydd utifrån det lagförslag som kommer.  
- Samrådsmöte Lapplassen. Mark- och miljödomstolen beslöt att samråd för 


detaljplanen inte skett enligt gällande lagstiftning. Den görs nu om och ett 
samråd har varit. Vi har stöd och hjälp av Metria i detta ärende.  


- Håller på med en förhandling om nytt avtal för att få med den sista batchen i 
Blaiken. Ambitionen är att få till ett nytt avtal inom kort. 


- Budgetberedning har haft två möten. Målsättningen var att besluta om 
rambudget senaste i juni, men där är nu förslaget att flytta fram beslutet till i 
september. Mycket tid har gått åt att få in internhyrorna med fördelning i 
budgetprocessen. Ekonomikontoret har otroligt mycket att göra och kämpar 
på fantastiskt bra. De gör ett mycket gott arbete. Vi måste få fram ett 
årshjul. 


- Servicebox. Där har näringslivsansvarig ett uppdrag att tillsammans med 
Loomis hitta en lösning inom kort. 


______ 
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Au § 59    
 
Meddelanden 
 
Allmänna utskottets beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
 
1. Länsstyrelsen Västerbotten - Utvärderingsrapport regional samverkan i 


hanteringen av Covid 19 i Västerbottens län, dnr 2021/1-180. 
 


2. Telia Company - Telia moderniserar nätet i er kommun, handlingsid: 
2021.2175. 


 
3. Svensk-Ukrainsk Handelskammare i Skandinavien – Förfrågan om ”Land 


in Sorsele”, handlingsid: 2021.2722. 
 


4. Ammarnäs Livs & Fix AB - Servicepunktsstrategi med uppdragsavtal, dnr 
2021/122-059. 
 


5. Wedo systems AB, Gargnäs - Servicepunktsstrategi med uppdragsavtal, dnr 
2021/122-059. 
 


6. Regeringskansliet - Ett Sverige som håller ihop. Regeringens insatser för 
minskad segregation och goda livschanser för alla, handlingsid: 2021.3012. 
 


7. Region Västerbotten - Remiss Valkretsindelning för val till 
regionfullmäktige, dnr 2021/308-111. 
 


8. Region Västerbotten – Handlingsplan SAMÅKOLL fastställd, dnr 
2021/144-510. 
 


9. Kulturrådet – Beslut om statsbidrag för kulturskola, dnr 2021/161-860. 
 


10. Kulturrådet – Sorsele kommun beviljas statsbidrag med 126 000 kronor för 
kulturskola, dnr 2021/161-860. 
 


11. Kulturrådet – Beviljar Sorsele kommun 127 000 kronor för främjande av 
samisk litteratur, dnr 2021/219-860. 
 


12. Regionfullmäktige – Beslut om Västerbottensmodellen, dnr 2020/6-501. 
 


13. Region Västerbotten – Västerbottensmodellen, dnr 2020/6-501. 
     Forts. 
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Au § 59, forts. 
 


14. Boliden - Information om flygmätning, handlingsid: 2021.3105. 
 


15. Bergsstaten - Beslut om undersökningstillstånd för Blåbärliden nr 102 i 
Storumans och Sorsele kommuner, dnr 2021/238-436. 
 


16. Länsstyrelsen - Beslut om att upphöra med remissförfarandet till 
kommunerna i Västerbotten vid prövning av jordförvärvsärenden, dnr 
2021/252-257. 


______ 
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Au § 60   Dnr 2021/28-029 
 
Personalärenden 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet har i § 71/2018, §§ 3 och 16/2021 beslutat följande struktur 
på åtgärdsplaner: 
- Återkoppling 
- Rapporter (sjuktal, semestersaldon) 
- Pågående frågor (löneprocess, upphandling, fackliga förhandlingar, 


revidering av styrdokument och avtal, rekryteringar) 
- Framtida frågor 
- Delegationsärenden (MBL-protokoll, bisyssla, avtal 
 
HR-chef Marie Strinnholm informerar bland annat om; 
Sjukfrånvaro: 
- Total sjukfrånvaro ligger på 7,5 % där 1,9 % är korttid och 5,6 % är långtid. 
- Frånvarokategori: Medicinska besvär 48,3 %, VAB 30,7 %, besvär i 


rörelseapparaten 13,2 %, psykosociala besvär 3,8 %, sekretess 3,4 % och 
orsak ej förmedlad 0,6 %. 


- Upprepad korttidsfrånvaro och arbetsrelaterad sjukfrånvaro 2021: 13 
medarbetare med upprepad korttidsfrånvaro, påminnelse till chefen, aktiva 
åtgärder för att förebygga långtidssjukfrånvaro, 5 medarbetare som upplever 
arbetsrelaterad frånvaro. 


 
Pågående frågor: 
- Rekrytering löneadministratör är klar och tillträds 28 juni 2021. 
- Systematiskt arbete ger resultat ”städjobb”, gör om och gör rätt! 
- Arbetsmiljöutbildning. 
- Operativt arbete, stöd till chefer. 
- Arbetsrättsliga ärenden och rehabiliteringsärenden. 
 
Återkoppling Arbetsmiljöverket - brister och krav: 
1. Medverkan och rutiner 
2. Uppgiftsfördelning – rutiner 
3. Befogenheter, resurser, kunskaper och kompetens för arbetsmiljöuppgifter – 
rutiner 
4. Arbetstagares kunskaper – rutiner 
5. Undersökning och riskbedömning – rutiner 
6. Riskbedömning vid förändring i verksamheten – rutiner  
7. Utredning av ohälsa, olycksfall och tillbud – rutiner 
8. Handlingsplan – rutiner  
9. Årlig uppföljning – rutiner     Forts. 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 


 Datum Sida 
 2021-05-25 8 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 60, forts. 
 
10. Undersökning, riskbedömning, åtgärder och kontroll 
11. rapportering av ohälsa och tillbud 
12. Årlig uppföljning saknas. 
 
Löneöversyn 2021 
Har ej föregåtts av överläggning. Dialog med respektive fackförbund för att  
undvika särlösningar. Grundfel vid inmatning i modul påverkar hela arbetet 
samt oreda sedan föregående översyn. HR-chef kallar till 
avstämning/förhandling. Utbetalning kommer att ske retroaktivt. 
 
Framtida frågor 
- CSG – partsgemensamma arbeten (systematiskt arbetsmiljöarbete, lokal 
lönebildningsprocess, normer och värderingar i våra verksamheter)  
- Ledarskapet i Sorsele kommun 
- Struktur och tydlighet 
 
Delegationsärenden 
Disciplinär åtgärd, skriftlig varning. Utgår i maj för händelse i slutet av april. 


 
Beslutsunderlag 
Bildspel 
______ 
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Au § 61   Dnr 2021/314-043 
 
Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bokföringsmässiga avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Ekonomienheten har upprättat förslag till bokföringsmässiga avskrivningar. 
Kundfordringar uppgår till totalt 1 098 365,71 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Ekonomichefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Sammanställning över förslag till avskrivningar 
 
Förslag till beslut 
Ekonomichefen – Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att bokföringsmässiga 
avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 62   Dnr 2015/22-534 
 
Storprojekt – Bredband till fler 
 
Allmänna utskottets beslut 
- Inför kommunstyrelsens sammanträde ska en presentation göras över hur 


många som har möjlighet att ansluta sig innan årsskiftet 2021.  
- Bemanning ska ses över på verksamhet bredband för bredbandsbyggandet. 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Beviljar investeringsmedel med 4 miljoner kronor för 2021. 
- Finansiering sker ur likvida medel alternativt upplåning. 
 
Ärendebeskrivning 
Bredband till fler är ett projekt där AC-Net står som sökanden och beviljades 
av Tillväxtverket 2015-12-14. Projektet består av ortssammanbindande (OSN) 
sträckorna Blattnicksele – Skoträsk, Sorsele södra sidan älven – Grannäs samt 
Buresjön – Bockträsk. 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, 
äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella 
projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
All utbyggnad gynnar kommunen och gör den mera attraktiv samt att 
kommunen kommer närmare målen i bredbandsstrategin 
 
Ärendet presenterades och mer pengar äskades till kommunstyrelsens 
sammanträde 2021-02-09. Ärendet återremitterades då för en total 
sammanställning och ekonomisk redovisning där intäkter, utgifter och 
avskrivningar framgår. Kopplingen till pågående projekt och delprojekt ska 
framgå av den totala redovisningen. 
 
Beslutsunderlag 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Presentation av bredbandsläget i Sorsele kommun 
Kommunstyrelsen § 13/2021 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-01-29 och 2021-02-05 
 
Förslag till beslut 
It-chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att finansiering sker ur likvida medel 
alternativt upplåning med 4 miljoner kronor. 
     Forts. 
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Au § 62, forts. 
 
Kjell Öjeryd (v) – Inför kommunstyrelsens sammanträde ska en presentation 
göras över hur många som har möjlighet att ansluta sig innan årsskiftet 2021. 
Bemanning ska ses över på verksamhet bredband för bredbandsbyggandet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottet beslutar enligt båda förslagen. 
______ 
 
Utdrag 2105 
It-chef 
Ks  
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Au § 63   Dnr 2016/82-534 
 
Slutrapport - Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Godkänna redovisningen av projektet.  
- 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 


kapitaltjänstkostnader. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. 
 
Sorsele kommun har som mål genom sin bredbandsstrategi att senast 2020 ska 
95 % av alla hushåll och företag i kommunen ha tillgång till bredband om 
minst 100 Mbit/s. Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun 
är hög och eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga 
bredbandsnät i området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät 
(SorNet) bygga, äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. 
Det aktuella projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
Syftet med projektet är att öka tillgången till bredband med hög 
överföringskapacitet. Målet för projektet är att kommunen ska ansluta minst 
73 % av hushållen (i Ammarnäs) med folkbokförda personer inom det område 
som är avgränsat i projektet. 
 
I februari 2021 slutrapporterades ärendet till kommunstyrelsen, som dock 
återremitterade det med uppgift om att sammanställa en total ekonomisk 
redovisning där intäkter, utgifter och avskrivningar framgår. Kopplingen till 
pågående projekt och delprojekt ska framgå av den totala redovisningen. 
 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. I detta projekt har Sorsele kommun inte medfinansierat eller 
bidragit med några investeringsmedel. Sorsele kommuns mål är antagna i en 
bredbandsstrategi (antagen av kf § 35, 140623). 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, 
äga, driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella 
projektet ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
För att klara av den stora mängd anslutningar så har kommunen varit tvungen 
att uppgradera det gamla nätet, i annat fall skulle utbyggnaden inte ge någon 
effekt. Det gamla nätet började byggas år 2000/2001 och byggdes då för att  
      Forts. 
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Au § 63, forts. 
 
klara den kapacitet som då behövdes samt även med viss framförhållning.  
 
Jordbruksverket har beviljat kommunen 2 779 114 kronor, varav 30 % är privat 
medfinansiering (anslutningsavgifter). Den totala kostnaden för projektet 
inklusive uppgradering av det gamla nätet är 5 333 610 kronor, intäkter totalt är 
3 6724 297 kronor varav 1 659 313 kronor kommer att finansieras genom 
kapitaltjänstkostnader som belastar verksamheten. 
 
Beslutsunderlag 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Bildspel presentation bredbandsläget i Sorsele kommun 
Kommunstyrelsen § 12/2021 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-02-11 
Allmänna utskottet § 11/2021 
 
Förslag till beslut 
It-chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att redovisning av projektet godkänns, 
samt att 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 
kapitaltjänstkostnader. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 64   Dnr 2021/277-003 
 
Säkerhetspolicy Simhallen Sorsele 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Efter fritid och kulturs revideringar antas säkerhetspolicy för simhallen i 
Sorsele. 
 
Ärendebeskrivning 
För simhallen i Sorsele finns behov av att ta fram en tydlig säkerhetspolicy 
avseende säkerheten vid tjänster som erbjuds konsumenter i form av bad vid 
badanläggningar som är tillgängliga för allmänheten och där tillträdet till badet 
sker på ett kontrollerat sätt via reception eller likande. 
 
Beslutsunderlag 
Tf fritids- och kulturchefens tjänstutlåtande 2021-05-21 
Förslag till säkerhetspolicy för Sorsele simhall 
 
Förslag till beslut 
Tf fritids- och kulturchef - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att säkerhetspolicy för 
Sorsele simhall antas. Policyn ska revideras inför kommunstyrelsens 
sammanträde med vissa delar som är mer instruktioner för internt arbete. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Tf fritids- och kulturchef 
Ks 
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Au § 65   Dnr 2021/127-042 
 
Budgetuppföljning allmän och teknisk verksamhet 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
- Kommunchefen får i uppdrag att se om underskotten för till exempel 


badhuset kan återsökas från Covid-pengar. 
- Informationen noteras och fortsatt återhållsamhet gäller för samtliga 


verksamheter. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet är ansvarig för budgetuppföljning gällande allmän- och 
teknisk verksamhet. 
 
Budgetuppföljning för perioden januari till april: 
Allmänna verksamheten – 
Utfallet visar på ett underskott på -1 305 000 kronor. Störst överskott beräknas 
inom Länstrafiken med + 132 000 kronor och kommunstyrelsen med + 73 000 
kronor. Störst underskott beräknas inom Sorsele utveckling med – 430 000 
kronor, kulturskolan med – 310 000 kronor och kulturhuset med – 306 000 
kronor. 
 
Tekniska verksamheten – 
Utfallet visar på ett resultat på -187 000 kronor totalt sett för samtliga 
verksamheter inom tekniska verksamheten. Störst överskott beräknas inom 
allmänna markreserver (försäljning av tomter) med +750 000 kronor och 
slamtömning med +150 000 kronor. Störst underskott beräknas inom lokaler 
vård och omsorg med -200 000 kronor samt affärs- och industrilokaler med -
100 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Budgetuppföljning allmän verksamhet 
Budgetuppföljning teknisk verksamhet 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Informationen noteras, fortsatt återhållsamhet råder för 
verksamheterna. Kommunchefen får i uppdrag att se om underskotten för t ex 
badhuset kan återsökas från Covid-pengar. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Kommunchef, verksamhetschef stöd och tekniska 
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Au § 66   Dnr 2020/349-106 
 
Medborgarförslag – Säkerhetsåtgärder med bland annat 
permanenta farthinder på Jägargatan 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. Förslaget besvaras enligt tekniska 
chefens förslag som beskrivs i ärendebeskrivningen. 
 
Ärendebeskrivning 
Therese Brännlund har lämnat ett medborgarförslag där hon föreslår att det 
byggs permanenta farthinder på två ställen längs Jägargatan i Sorsele. Hon 
föreslår även att det sätts upp ett staket som hindrar barnen att springa ut på 
gatan och bollar att rulla ut på gatan från den nya fina lekparken som finns. 
Önskar även att fotbollsplanen rustas upp. Kommunfullmäktige överlämnade i 
september 2020 förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Tekniska verksamheten har utrett förslaget och konstaterar följande i sitt svar. 
 
- Farthinder Jägargatan: 
 Verksamheten anser att för att ta ställning till vilka och var olika åtgärder 


ska göras för att förbättra och göra trafiksituationen säkrare och tryggare 
inom tätorten bör hela tätorten analyseras. Alla trafikanters situation bör tas 
hänsyn till inklusive biltrafik, fotgängare, cyklister, seniorer, handikappade 
och barns skolvägar. Trafiksituationen bör också belysa de olika årstiderna 
och inrättningar där människor samlas (affärer, skolor, sjukhus, 
fritidsanläggningar mm). Om det finns brister kan dessa identifieras och rätt 
åtgärd kan genomföras. Permanenta farthinder är bara ett sätt att minska 
hastigheten på gatorna. Hastighetssänkningar, bättre belysning, skyltning 
och refuger är andra sätt att åtgärda risker, så även utökad polisiär närvaro 
och föräldraansvar. Om två permanenta farthinder byggs på aktuell gata till 
en kostnad av cirka 105 000 kronor har endast en del av denna gata 
åtgärdats vilket lämnar övriga delar av gatan plus hela övriga tätorten utan 
åtgärd och uppmärksamhet. Utöver kommunens gator bör även 
trafiksituationen utredas vid Trafikverkets vägar. Kommunala gator som 
ansluter till Trafikverkets väg 1132 (Strandvägen) och Rv363/E45. 
Generellt är hastigheten högre vid dessa vägar och trafiklasten betydligt 
högre med långt fler tyngre fordon.  


 
- Uppsättning av staket vid lekplatsen Vattentornet/Jägargatan. 
 Tekniska verksamheten har inga anslag för att sätta upp staket. 


Verksamheten har föreslagit i budgeten för 2022 att pengar avsätts för att 
förbättra och komplettera parker/lekparker inom kommunen. Uppsättning av 
stängsel vid aktuell plats har varit ett önskemål i flera år och vore en bra och  


      Forts. 
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Au § 66, forts. 
 
vettig åtgärd att göra. Om anslag ges så kommer staket att sättas upp vid 


aktuellt område med tillräckligt stora öppningar så att snöupplag även 
fortsättningsvis kan anläggas till gagn för vinterväghållningen dock med 
bibehållet syfte för skydd. 


 
- Upprusta fotbollsplan vid lekplatsen Vattentornet: 
 Del av området används som tillfälliga snöupplag till gagn för 


vinterväghållningen. Detta för att undvika lastning och borttransport av snö 
från gatorna med lastbil och för att föra bort snömängderna inom området 
vid plogning. Området avstädas och klipps av entreprenörer efter 
snösmältningen. Upprustning eller nyanläggning av grönytorna på området 
vore så klart önskvärt dock förutsätter det att snöupplag inte fortsättningsvis 
tillåts på området då dessa skulle efter ett antal år vara i det skick som de är 
i nu. Frågan handlar mer om hur snöröjningen ska utföras än om 
upprustning av området. Tekniska verksamheten har inga planer att förändra 
strukturen eller utförandet vid upphandling av vinterväghållning då bl.a. 
borttransport av snömassor med lastbil  dels är en ytterligare kostnad och 
själva lastningen trafikfarlig. 


 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Offert från Svevia 2021-05-14 
Medborgarförslaget 
Kommunfullmäktige § 70/2020 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår att godkänna lämnade svar på medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 67   Dnr 2021/315-140 
 
Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 
kommun 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget för regler, rutiner och priser vid de två nya torgplatserna vid 


Sj-planen/gamla turistbyrån. 
- Torgplatserna i Ammarnäs får likalydande regler, rutiner och priser som vid 


torgplatserna vid busstationen i tätorten. 
- Uppdra till ekonomienheten att administrera de nya torgplatserna. 
- Uppdrag till utvecklingsverksamheten att marknadsföra samtliga torgplatser 


i kommunen. 
- I övrigt vara mycket restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 


torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 


- Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska 
förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 6 
månader ska ändras till 6 000 kr/halvår. 


 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten lämnar förslag till att öppna två nya torgplatser belägna 
vid gamla turistbyrån vid SJ-plan. 
 
Området har gjorts iordning för uthyrning i samband med att området byggdes 
om 2018. Förslag innebär att två ”tomter” kan tillhandahållas för uthyrning för 
till exempel torghandel eller matservering. Förslaget innebär vidare att 
uthyrning av ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för kommersiell 
verksamhet på kommunens fastigheter ska i huvudsak undvikas och endast i 
undantagsfall tillåtas. 
 
Sedan tidigare finns två torgplatser iordninggjorda vid busstationen i Sorsele 
tätort med fastställda regler, rutiner och uthyrningspriser. 
Beslut har redan tagits i allmänna utskottet § 20/2021 att iordningsställa 1-2 
torgplatser i Ammarnäs på markområdet vid busstationen i samband med 
eventuell etablering av el-ladd platser. Regler, rutiner och uthyrningspriser 
föreslås bli samma som för torgplatserna vid busstationen i tätorten. Däremot 
måste regler, rutiner och uthyrningspriser för de två (2) nya torgplatserna vid 
Sj-plan få anpassade regler, rutiner och priser då det kommer att erbjudas fler 
och flexiblare tjänster där. 
 
 
 
 
     Forts. 
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Au § 67, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Situationsplan SJ-plan 
Regler, priser SJ-plan 
Allmänna utskottet § 20/2021 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att förslaget för regler, rutiner 
och priser vid de två nya torgplatserna vid Sj-planen/gamla turistbyrån antas. 
Att torgplatserna i Ammarnäs får likalydande regler, rutiner och priser som vid 
torgplatserna vid busstationen i tätorten. Att uppdra till ekonomienheten att 
administrera de nya torgplatserna. Att uppdrag till utvecklingsverksamheten att 
marknadsföra samtliga torgplatser i kommunen. Att i övrigt vara mycket 
restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 
torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 
Pia Sjöberg (s) – Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen 
kontanthantering ska förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 
kronor. Kostnad per 6 månader ska ändras till 6 000 kr/halvår. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att båda förslagen blir allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 68   Dnr 2021/312-406 
 
Renhållningstaxa från och med 2021-07-01 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta ny renhållningstaxa enligt lämnat förslag. 
- Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01. 
- Uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 


systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har arbetat fram förslag till ny renhållningstaxa som en 
konsekvens av nya ”Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun” och  
övriga ekonomiska påverkansfaktorer.  
 
Nuvarande renhållningstaxa har varit gällande sedan 2020-04-01 men har inte 
klarat av att behålla renhållningsverksamheten fullt ut taxefinansierad.  
 
Den stora avvikelsen ligger i kostnaden att hämta in avfallet i hela kommunen 
och inte som tidigare, efter fastställda hämtningsrutter. De nya tillkommande 
kunderna är få och avgiftsintäkten relativt liten. Grundavgifterna och 
kärlavgifterna för permanentboende, flerbostadshus och fritidshus föreslås 
höjas med cirka 8 %. Övriga taxor inklusive taxorna för verksamheter höjs med 
mellan 8 och 11 % beroende på aktivitet. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag till ny renhållningstaxa från 2021-07-01 
Utveckling renhållningstaxor 2016-2021-07-01 
Jämförelse avgifter i länet 
Pressmeddelande regeringskansliet 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår att ny renhållningstaxa antas enligt lämnat förslag. 
Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01 samt att uppdra till 
ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska systemen 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 69   Dnr 2021/313-346 
 
VA-taxa från 2021-07-01 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget om nya VA-taxor. 
- De nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. 
- Uppdrag lämnas till ekonomienheten att implementera taxorna i de 


ekonomiska systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-taxan har varit oförändrad sedan 2018-01-01. Verksamheten ser behov av 
att justera VA-taxan för att klara alla åtaganden samt att hålla verksamheten 
självfinansierad.  
 
För verksamhetsåren 2019 och 2020 klarades inte detta mål. VA-verksamheten 
hade ett underskott 2019 på cirka 220 000 kronor och för 2020 på cirka 17 000 
kronor. Trots att det kan variera stort mellan åren så beräknas det generellt 
finnas en nedåtgående trend vad gäller ekonomiskt utfall. Stor återhållsamhet 
råder för att begränsa eventuella nya underskott vilket innebär att drift och 
förnyelse i VA-verksamheten inte kan ske enligt plan. Verksamheten har 
utarbetat förslag till ny VA-taxa. 
 
Förslaget innebär att en ny VA-taxa ska var gällande från och med 1 juli 2021. 
Förslaget innebär att VA-taxan höjs generellt med mellan cirka 6 % och 8 % på 
samtliga brukningsavgifter med individuella skillnader mellan taxeslagen. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag VA-taxa 
Taxeutveckling i Sorsele kommun år 2015-2021 
Bilaga jmf typhus A 
Brukningsavgift typhus B 2020 och 2021 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen – Föreslår att förslaget om nya VA-taxor antas. De nya 
taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. Uppdrag lämnas till 
ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks  
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Au § 70   Dnr 2021/285-253 
 
Försäljning mark, del av kommunens fastigheten Ammarnäs 
2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors samfällighetsförening 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt förbud ska finnas, 


varje ärende ska prövas individuellt. 
 
Ärendebeskrivning 
Ärendet har tillkommit på grund av de tidigare ärenden och diskussioner som 
gällt markköp och markfrågor inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening. 
 
Ärendet har beretts av kommunchef, chef för samhällsbyggnadsnämnd och 
teknisk chef. Fokusområde har varit att ta hänsyn till rådande detaljplan och 
befintlig bebyggelse inom samfälligheten samt den fördjupade översiktsplanen 
för Ammarnäs och det faktum att exploatering sker inom Ammarnäs-området 
vilket har fört med sej att fler tomter finns tillgängliga nu mot tidigare. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 27 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att begäran om markköp från 
kommunens fastighet Ammarnäs 2:101 inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening, oavsett syftet med markförvärven, ska generellt avslås. 
Att beslutet ska gälla med direkt verkan efter att beslut i försäljningsärenden, 
Ammarnäs 2:149, Ammarnäs 2:152 och Ammarnäs 2:155 har avgjorts med 
beslut i kommunfullmäktige. 
Kjell Öjeryd (v) – Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt 
förbud ska finnas, varje ärende ska prövas individuellt. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de två förslagen mot varandra och finner att allmänna 
utskottets beslutar enligt Öjeryds förslag. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 71   Dnr 2021/283-253 
 
Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Försäljningen avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. 
Det är en intressent som redan äger fastigheterna Ammarnäs 2:35 och 
Ammarnäs 2:316 i anslutning till förfrågat markområde. 
 
Förfrågan gäller köp av ett markområde om cirka 2 701 m2 från kommunens 
fastighet del av Ammarnäs 2:101 enligt bifogade situationsplaner. 
Intressenterna har fått information om de fastställda markpriser som 
kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter 
och att köparen står för samtliga fastighetsrelaterade kostnader i samband med 
ett eventuellt köp. 
 
Ärendet har inte samråtts med Samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-21 
Förfrågan om förvärv 
Situationsplan över förfrågat område 
Situationsplan Ammarnäs 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att försäljning sker enligt 
intressentens önskemål. Köparen står för allt ansvar och kostnader förenade 
med köpet. Tekniske chefen får i uppdrag att verkställa försäljningen. 
Försäljningen redovisas då den har utförts. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar på avslag till försäljning. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottet 
beslutar enligt Öjeryds förslag. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 72   Dnr 2020/469-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är 
att förstora befintlig tomt. 
 
Reservation 
Ingemar Johansson (c) reserverar sig mot beslutet med motiveringen att 
beslutet ska följa samhällsbyggnadsnämndens yttrande. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:152, vars syfte är att 
förstora befintlig. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:152 och omfattar en utökning av befintlig tomt 
med cirka 300 m2. Förfrågan gäller köp av mark från kommunens fastighet del 
av Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av de sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att 
genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter. 
 
Ärendet har beretts av samhällsbyggnadsnämnden i november 2020 som ansåg 
att området inte bör förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige i februari 2021 för ny 
beredning. Samhällsbyggnadsnämnden är åter yttrat sig ärendet och anser att 
förtäta befintliga områden inte bör ske, utan att Sorsele kommun ska skapa nya 
områden. De anser även att en förtätning av området motverkar syftet med den 
befintliga detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst 
gällande grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både 
sommar och vinter. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om  
     Forts. 
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Au § 72, forts. 
 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan 
beviljas då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag 
endast detta ärende. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 23 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 11 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 198 
Situationsplan detalj samt förfrågan 
Situationsplan övergripande 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Förslår i sitt tjänsteutlåtande att begäran om markköp i detta 
ärende godkänns där syftet med markförvärvet är att förstora befintlig tomt. 
Ingemar Johansson (c) – Yrkar på avslag till försäljning av markköp. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottet 
beslutat enligt tekniska chefens förslag. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 73   Dnr 2020/470-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
- Begäran om markköp avslås med hänvisning till 


samhällsbyggnadsnämndens yttrande och ståndpunkt från 
beredningsgruppen. 


 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:155. Syftet är att 
bilda ny fastighet utmed sin befintliga. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:155, bildandet av ny tomt om cirka 780 m2 och 
köp av mark från kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101.  
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av de sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att 
genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Ärendet 
återremitterades av kommunfullmäktige 2021-02-26 § 9 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden har i april 2021 åter yttrat sig i ärendet. De anser 
att markförsäljning inte ska beviljas i syfte att skapa ny tomt. Deras ståndpunkt 
är att inte förtäta befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya 
områden. Nämnden anser att en förtätning av området motverkar syftet med 
den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt 
främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både 
sommar och vintertid. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet ska avslås. 
Tidigare utlåtande från Samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen 
anser att nuvarande detaljplans utformning och intentioner ska följas.  
     Forts. 
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Au § 73, forts. 
 
Kommunen vill inte bidra till att i större omfattning förändra nuvarande 
detaljplans utformning med att godkänna markförsäljningar som har i syfte att 
bilda nya fastigheter då detta kan komma att på olika sätt påverka övriga 
fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och 
orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då 
det var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av den nu rådande 
detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv 
exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär 
att det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt 
är intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya tomter. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 24 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 9 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 196 
Förfrågan och situationsplan 
Situationsplan 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att begäran om markköp i 
detta ärende avslås med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens yttrande 
och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 74   Dnr 2020/468-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förfrågan om markköp med cirka 360 m2 godkänns där syftet med 


markförvärvet är att förstora befintlig tomt. 
- Förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller markköp som 


har i syfte att bilda ny fastighet. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten från en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:149.  
 
Ärendet består av två frågor: 
1. Förstora befintlig tomt - Förfrågan gäller Ammarnäs 2:149 och omfattar en 


utökning av befintlig tomt med cirka 360 m2. 
2. Skapa en tomt till - Förfrågan omfattar även köp av cirka 900 m2 där syftet 


är att bilda en helt ny fastighet. Utökning och köp av mark gäller från 
kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101 på totalt 1 260 m2. 


 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning 
av mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit 
information om vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas 
av dom sökande inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går 
att genomföra och ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med 
detaljplaneändringen ska bekostas av köparna. Intressent har också fått 
information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om som 
för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2021-02-26 § 10 för ny 
beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har 2021-04-20 § 26 åter yttrat sig i ärendet vad 
gäller att förstora befintlig tomt. De anser att befintliga områden inte ska 
förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att 
en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En 
förtätning skulle påverka området negativt främst gällande grönyteområden, 
tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och vintertid. I § 25 har 
de yttrat sig i frågan om att skapa ny tomt. Där har de samma ståndpunkt som i 
§ 26.  
     Forts. 
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Au § 74, forts. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet och anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan 
beviljas då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag 
endast detta ärende.  
 
I frågan om markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny 
fastighet anser beredningsgruppen att den ska avslås. Tidigare utlåtande från 
samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen anser att nuvarande 
detaljplans utformning och intentioner ska följas. Kommunen vill inte bidra till 
att i större omfattning förändra nuvarande detaljplans utformning med att 
godkänna markförsäljningar som har i syfte att bilda nya fastigheter då detta 
kan komma att på olika sätt påverka övriga fastighetsägare inom 
samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och orörda markområden 
inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då det var en avsiktlig 
design och intention vid framtagandet av den nu rådande detaljplanen över 
området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv exploaterar nya 
områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär att det just nu 
finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt är 
intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya områden. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 (två stycken) 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 §§ 25 och 26 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 10 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 197 
Förfrågan  
Situationsplan detalj och övergripande 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att förfrågan om markköp med 
cirka 360 m2 godkänns där syftet med markförvärvet är att förstora befintlig 
tomt. Förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller markköp som 
har i syfte att bilda ny fastighet. 
Ingemar Johansson (c) – Yrkar på avslag till förfrågan om markköp för 
tomtförstorning samt avslag till förfrågan om markköp i syfte att bilda ny 
fastighet utifrån samhällsbyggnadsnämndens yttrande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottets 
beslutar enligt tekniska chefens förslag. 
______ 
Utdrag 2105; Ks  
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Au § 75   Dnr 2021/269-106 
 
Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Sorsele är positiv till medfinansiering av projektet förutsatt att 
kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelningsmodell som finns inom 
R10 och som bygger på folkmängd samt att samtliga kommuner i R10 deltar. 
- Kostnaden belastar verksamhet 92015. 
 
Ärendebeskrivning 
Till följd av utflyttning och en ogynnsam åldersstruktur har många gles- och 
landsbygdskommuner i västvärlden och Sverige minskande befolkning. Detta 
skapar problem när det gäller att tillhandahålla offentlig service och en stabil 
skattebas för kommunerna. I Sverige finns idag cirka 600 000 fritidshus 
spridda över landet. En viktig lokaliseringsfaktor för fritidshusen är närheten 
till befolkningen, närheten till vattendrag och närheten till turistdestinationer 
såsom skidorter. Detta betyder att fritidshusturism är en typ av turism som 
oftast är nationell eller inomregional. 
 
Företagsforskarskolans vision är att förena vetenskaplig excellens med nytta 
för samhället och den organisation som samarbetar, och att på samma gång 
genomföra en högkvalitativ utbildning av nya forskare. Forskarskolan är öppen 
för alla forskningsområden och doktoranden har sin anställning vid Umeå 
universitet. Tillsammans med företag eller organisation arbetar doktoranderna 
under fyra år med att utforska en frågeställning. Både universitetets forskare 
och potentiell extern part har möjlighet att initiera ett doktorandprojekt. 
Projekten har hög vetenskaplig kvalitet och samhällsrelevans, vilket skapar 
förutsättningar för konkurrenskraft och utveckling menar Umeå universitet som 
satsar stora summor varje år i Företagsforskarskolan. Forskningsprojekten är 
gemensamt finansierade och den externa parten står för 50 procent av 
doktorandens lön. 
 
I normalfallet finansierar företagsforskarskolan (Umeå universitet) och den 
externa parten 50 procent vardera av doktorandens lön. Givet detta kan man 
snabbt göra en kalkyl på eventuella kostnader för att genomföra detta utifrån 
R10s horisont. En grov uppskattning är att en doktorand kostar cirka 3 miljoner 
kronor under fyra år. Detta är kostnader för lön. Kostnader för handledning, 
materiel och lokaler täcks av respektive värdinstitution, i detta fall institutionen 
för geografi. Med en finansiering på 50 % av lönekostnaden från Umeå 
Universitet, återstår ett åtagande från R10 på motsvarande 1,5 miljoner kronor 
under fyra år. Detta blir en kostnad på 375 500 kronor/år, eller motsvarande 
37 500 kronor/kommun inom R10/år. Detta för fyra års forskning. 
 
 
     Forts. 
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Au § 75, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 202104-22 
Företagsforskarskolan 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef Christer Normark - Föreslår i sitt tjänsteutlåtande att politiken 
inte ställer sig bakom en medfinansiering av Företagsforskarskolans 
doktorrandsatsning till en mer grundläggande och omfattande studie på tema 
migration, rekrytering, kunskapsöverföring och lokal utveckling i relation till 
en temporär befolkning inom R 10. Istället föreslås att regionen delfinansierar 
detta, genom medel som finns inom begreppet landsbygdsutveckling. Sorsele 
kommun behöver sina begränsade utvecklingsmedel till att fortsätta arbetet 
kring inflyttning/utflyttning och ökad attraktion. Den lokala kunskapsnivån 
inom tänkt forskningsområde är hög och framtida presenterat resultat kommer 
sannolikt ej att lyfta in nya kunskapsområden till detta attraktionsarbete. 
 
Kjell Öjeryd (v) – Förslår att Sorsele är positiv till medfinansiering av projektet 
förutsatt att kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelningsmodell 
som finns inom R10 och som bygger på folkmängd. Kostnaden ska då belasta 
verksamhet 92015. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att allmänna utskottet 
beslutat enligt Öjeryds förslag. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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Au § 76   Dnr 2021/83-003 
 
Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- En parlamentarisk arbetsgrupp bildas som gör en översyn av samtliga 


arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod. 
- Motionen lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele Socialdemokratiska Arbetarparti har i februari 2021 lämnat en motion 
till kommunfullmäktige. De kräver att arvodes- och ersättningsreglemente 
förändras så att ersättare, även de som inte tjänstgör, får arvode och 
reseersättning. De anser att kostnaden är låg i förhållande till den demokratiska 
vinsten. 
 
Kommunfullmäktige fattade i september 2018 beslut om revidering av 
arvodes- och ersättningsreglemente. Bland annat var ersättningsfrågan till icke 
tjänstgörande ersättare aktuell då. I det tidigare reglementet fick samtliga 
närvarande ledamöter och icke tjänstgörande ersättare både arvode, förlorad 
arbetsförtjänst och reseersättning. Vid beslut om revidering föreslog 
kommunstyrelsen att reviderat reglemente skulle antas där ingen ersättning 
skulle utgå. S-ledamöterna Pia Sjöberg, Fred Stövset, Katarina Lövgren och 
Daniel Grundström reserverade sig mot detta beslut. I kommunfullmäktige 
yrkade Bo Brydsten (s) att arvode för icke tjänstgörande ersättare skulle vara 
kvar i det nya reglementet, men kommunfullmäktige beslutade enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-05-20 
Motionen 
 
Förslag till beslut 
Pia Sjöberg (s) – Vill bilda en parlamentarisk arbetsgrupp som gör en översyn 
av samtliga arbetsordningar och reglementen innan nästkommande 
mandatperiod. 
Kjell Öjeryd (v) –Motionen lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till 
beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att båda förslagen blir allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag 2105 
Ks 
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